


Wonen en zorg

Debatbijeenkomsten met
De Nieuwe Denktank
Pensioenen, stikstof, energie, koopkracht, wonen, zorg. 
Stuk voor stuk grote maatschappelijke vraagstukken die 
nauwelijks ter sprake komen in het democratisch debat,
terwijl de impact ervan op het dagelijks leven van mensen 
groot is. In oktober organiseerden wij een viertal
debatbijeenkomsten. Samen met De Nieuwe Denktank, 
Rob de Brouwer en Ton Verlind gingen we in op de 
verweesdheid in de samenleving; de wijze waarop grote 
stelselherzieningen zoals die van ons pensioen worden 
doorgevoerd, de rol van de media en de rol van het
maatschappelijk middenveld. Aan een breed gedragen 
agenda voor Nederland is meer dan ooit behoefte.
Met deelnemers overlegden we over de vraag: hoe 
komen we daar?

Vitaliteitsdagen
Ons project Vitaliteitsdagen nam een vlucht, in 2022 zijn
er tien georganiseerd. Hierbij doen senioren op een
toegankelijke locatie in eigen wijk of dorp vrijwillig mee
aan een vitaliteitscheck. Naast het meten van concrete 
fysieke waarden zoals evenwicht, knijpkracht, gewicht, 
spier- en botmassa, vindt er ook een goed gesprek plaats 
over voeding, eetlust, alcohol, beweging en sociaal 
netwerk. De tests worden afgenomen door teams waarin 
mbo-studenten Sport & Bewegen, doktersassistenten
in opleiding, KBO-vrijwilligers met een (para)medische
achtergrond én lokale zorgprofessionals samenwerken.

Project Win-Win
Met het Win-Win project bieden seniorenverenigingen 
KBO-Brabant, FASv en Koepel Gepensioneerden
mogelijkheden voor mbo-studenten om werkervaring en 
contact met senioren op te doen. In 2022 werd een catalogus 
ontwikkeld met een overzicht van stagemogelijkheden bij 
activiteiten van lokale seniorenverenigingen. Een succesvol 
voorbeeld was de organisatie van een modeshow,
georganiseerd door KBO-Kring Eindhoven, studenten van 
Summa College en modekunstenaar Agnes van Dijk,

uitgevoerd op 6 juli, met 
als titel: Natuurschoon
op de catwalk. Maar in 
het algemeen moet
vastgesteld worden dat 
Afdelingen weinig gebruik 
hebben gemaakt van de 
projectsubsidie.

Hoe kunnen senioren langer gezond thuis blijven wonen?
Om die vraag draaide ons jaarcongres op 2 juli in het 
Provinciehuis met als hoofdgast Conny Helder, minister 
voor Langdurige Zorg en Sport.
Dat onze zorg piept en kraakt, was ook het thema van het
grote Zorgdebat, dat Omroep Brabant op 17 december 
organiseerde. Wachtlijsten worden langer en steeds 
vaker wordt een beroep op familie gedaan om mee te 
werken als mantelzorger. Hoe staan we ervoor, en hoe 
pakken we dit samen aan? Onze voorzitter Leo Bisschops 
was een van de gasten en zat aan de gesprekstafel. 
Om mensen bewust te maken van de noodzaak zich 
tijdig te beraden op hun woon-/zorgtoekomst,

organiseren we lokale voorlichtingsbijeenkomsten voor 
senioren. Nadat we hiermee gestart zijn in 2020, werkt het 
succes ervan als een olievlek. Steeds meer Afdelingen en 
Kringen doen een aanvraag bij KBO-Brabant. In 2022 vonden 
38 bijeenkomsten plaats. Maar omdat we het niet alleen bij 
bewustwording willen laten, zoeken we ook de samenwerking 
met organisaties waarmee we concrete oplossingen willen 
bieden. Zo zijn we in 2022 een samenwerking gestart met 
Buurtwonen: kleinschalige woonvoorzieningen mét
professionele zorg, aangevuld met informele ondersteuning in 
de eigen buurt. Buurtwonen is een initiatief van Jos de Blok, 
die eerder al met succes Buurtzorg op de kaart heeft gezet in 
Nederland en ver daarbuiten.



KBO-Brabant heeft een 
Algemeen Bestuur,
bestaande uit negen
personen. Drie van hen
– voorzitter, secretaris en 
penningmeester – vormen 
het Dagelijks Bestuur. 
Daarnaast heeft de
vereniging dertien 
personeelsleden.

De doelstellingen van KBO-Brabant zijn in de statuten beschreven: het bevorderen van 
een volwaardige, zel�ewuste, waardige en ontspannen deelname van senioren aan de 
samenleving; het behartigen van zowel materiële als immateriële collectieve belangen 
van senioren in het algemeen en van leden in het bijzonder; het behartigen van zowel 
materiële als immateriële individuele belangen van leden.

Energie(toeslag)

Organisatie

Vele hulpvragen die ons bereikten gingen over de
energietoeslag. Gemeenten hanteerden op verschillende 
manieren de regels, en de wijze van invoering en de
voorlichting schoten her en der ernstig tekort. We hebben 
hier aandacht voor gevraagd bij gemeenten én rijk.
Ook vroegen we aandacht bij het rijk voor de hoge
energierekening waar ontmoetingscentra en buurthuizen 
mee geconfronteerd worden. In november maakte het 
ministerie bekend dat er extra geld zou komen om de 
gestegen energielasten te compenseren.

Ledenwerving
Het aantal leden is al enkele jaren dalende. Ook hier heeft 
corona haar sporen achtergelaten, vooral tijdens de eerste 
golf en vooral in Brabant. Maar ook vindt een interne 
discussie plaats over ons aanbod en onze naam.
Behoeven die anno 2022 aanpassing, mede met het oog op 
de werving van nieuwe en zo mogelijk ook jongere
senioren? Met externe ondersteuning zijn we medio april 
2022 gestart met een project ledenwerving, waaronder een 
enquête onder alle Afdelingen, presentatie van de resultaten 
daarvan, instelling van een advies-/ klankbordgroep, 
verwerking van de adviezen in een plan van aanpak voor 
ledenwerving in 2023 met als inzet: tien bijeenkomsten in 
heel Brabant met Afdelings- en Kringbesturen om met 
elkaar te discussiëren en ervaringen uit te wisselen.Toegankelijk betalingsverkeer

Samen met 23 organisaties die nauw betrokken zijn bij het 
Nederlands betalingsverkeer zetten we begin april onze 
handtekening onder een nieuw convenant contant geld met 
als doel ervoor te zorgen dat contant geld blijft functioneren 
als betaalmiddel aan de kassa, ook als geleidelijk steeds 
meer elektronisch betaald wordt.

Overstap naar andere
uitgever Ons
We besloten om per 2023 over te stappen naar een andere 
uitgever voor het produceren van ledenmagazine Ons. 
Bovendien komt dit voortaan ook in Gelderland, Limburg
en Overijssel uit. 




